
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εθνικής Άμυνας κ. Δένδια 

 

ΘΕΜΑ: «Φιάσκο ο εκσυγχρονισμός των αεροσκαφών ναυτικής 

συνεργασίας P3Β-Orion– Γαιτανάκι ευθυνών ανάμεσα σε Lockheed 

Martin και Ε.Α.Β.» 

Κύριε Υπουργέ,  

Όπως διαβάζουμε στην ιστοσελίδα OnAlert η υπόθεση του εκσυγχρονισμού των 

αεροσκαφών ναυτικής συνεργασίας P3-Orion για λογαριασμό του Π.Ν. εξελίσσεται 

σε φιάσκο καθώς το πρώτο εκσυγχρονισμένο αεροσκάφος δεν πρόκειται να 

παραδοθεί στο Πολεμικό Ναυτικό τον Απρίλιο του 2024, όπως διαβεβαίωνε έως 

τώρα η ΕΑΒ, αλλά αρκετούς μήνες αργότερα και μάλιστα χωρίς να ξεκαθαρίζεται με 

σαφήνεια ο ακριβής χρόνος. 

Υπενθυμίζεται ότι το αρχικό χρονοδιάγραμμα όταν υπεγράφη η σχετική σύμβαση το 

2015 προέβλεπε την παράδοση του πρώτου αεροσκάφους εντός του 2019, με τα τρία 

επόμενα να παραλαμβάνονται από το Πολεμικό Ναυτικό από το 2020 έως και το 

2022. Πρόκειται για πρόγραμμα το οποίο ήδη έχει εξοφληθεί, συνολικού κόστους 

499.843.145 δολαρίων. Το πόσο έχει καταβληθεί μέσω του προϋπολογισμού του 

ΥΠ.ΕΘ.Α. για τις εξοπλιστικές δαπάνες σε επτά δόσεις από το 2015 έως και το 2021. 

Χρήματα τα οποία θα μπορούσε τότε να χρησιμοποιήσει ο Στόλος για τον 

εκσυγχρονισμό των τεσσάρων φρεγατών ΜΕΚΟ κλάσης «ΥΔΡΑ» ή να καλύψει 

άλλες άμεσες ανάγκες όπως η αγορά τορπιλών και αντιμέτρων για τα υποβρύχια 

τύπου 214 κλάσης «ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΗΣ». 

Η ηγεσία του Π.Ν. παρακολουθεί ανήμπορη ένα γαϊτανάκι ευθυνών ανάμεσα στην 

Lockheed Martin και την ΕΑΒ, καθώς η μία επιρρίπτει τις ευθύνες στην άλλη για την 

απαράδεκτη καθυστέρηση υλοποίησης του προγράμματος. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

2430

Ημερομ. Κατάθεσης:

4/1/2024



Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1) Ποίος ευθύνεται για την απαράδεκτη καθυστέρηση στην υλοποίηση του 

προγράμματος εκσυγχρονισμού των αεροσκαφών ναυτικής συνεργασίας P3Β-

Orion; Η Lockheed Martin ή η ΕΑΒ; 

 

2) Πότε θα παραδοθεί το πρώτο εκσυγχρονισμένο αεροσκάφος; Και τι 

προτίθεται να κάνει η κυβέρνηση για την ταχύτερη δυνατή παράδοσή του; 

Υπάρχει ρήτρα έγκαιρης παράδοσης των αεροσκαφών; Αν ναι, γιατι δεν την 

ενεργοποιεί; 

 

                           Αθήνα, 4 Ιανουαρίου 2023 

               Ο ερωτών Βουλευτής  

                                 Αλέξανδρος Ζερβέας 

 

 




